
13:45  

V 16 hodin bude zveřejněno, jak bude fungovat doprava v 
Praze 

Dopravní podnik hlavního města oznámí v 16 hodin, jak bude fungovat pondělní doprava v 
Praze. Informace vám po zveřejnění zprostředkujeme. 

13:39  

Stávky se zúčastní přes 90 procent řidičů MHD v Brn ě 

Pondělní stávky v dopravě proti vládním reformám se v Brně zúčastní přes 90 procent řidičů a 
kolem 85 procent dalších pracovníků dopravního podniku. ČTK to sdělil předseda brněnského 
Odborového svazu dopravy Libor Weinstein. Upozornil nicméně na to, že podrobnosti stávky, 
která má začít ve 3:00, se v Brně stále dojednávají. 

13:37  

Odboráři v MHD na Vysočině podpoří stávku jen 
symbolicky 

Městská hromadná doprava na Vysočině se zřejmě během pondělní stávky proti vládním 
reformám nezastaví. Zástupci podnikových odborů, které oslovila ČTK, uvedli, že se k 
protestu připojí jen symbolicky. Letáky budou viset v jihlavských autobusech a trolejbusech, 
setkají se s nimi i cestující ve Žďáru nad Sázavou. Stejně jako v celém Česku nepojedou na 
Vysočině od pondělních 03:00 žádné vlaky. 
 
"Vyslovíme souhlas transparenty, budou vylepené na oknech," řekl František Matoušek, 
předseda odborů v Dopravním podniku města Jihlavy. Odborová organizace má v této firmě 
kolem 35 členů, což je asi pětina zaměstnanců. 

13:36  

T-Mobile: Ke svým zaměstnancům budeme tolerantní 

Martina Kemrová, tisková mluvčí T-mobile: "Omezení pracovní doby neplánujeme, naše 
značkové prodejny a infolinka musí být zákazníkům plně k dispozici bez ohledu na situaci v 
dopravě. Samozřejmě, že v této situaci budeme tolerantní, pokud zaměstnanci přijdou do 
práce se zpožděním, ale vzhledem, že jde o ohlášenou stávku, předpokládáme, že se 
zaměstnanci podle situace zařídí." 

13:29  

Česká spořitelna bude fungovat bez větších problémů 



 
Klára Pačesová, Tiskové centrum České spořitelny: Chod banky by neměl být v případě 
realizace stávky ohrožen. Uděláme vše pro to, abychom klientům zajistili maximální servis, 
na který jsou standardně zvyklí. Nicméně je možné, že budou místa, kde by se mohly dopady 
stávky určitým způsobem projevit. 

13:20  

Student Agency zvažuje posílení spojů a kyvadlovou 
dopravu po Praze 

Spoje společnosti Student Agency express by měly jet podle jízdního řádu - s ohledem na 
dopravní situaci. Firma cestujícím v návaznosti na zvýšenou poptávku doporučuje včasnou 
rezervaci jízdenek.  
 
Plánování a zajištění dodatečné kapacity autobusů pro posílení linek v pondělí 13. 6. Student 
Agency průběžně sleduje a vyhodnocuje poptávku po přepravě a v návaznosti na to bude 
reagovat přidáváním posilových autobusů.  
 
Tyto posilové autobusy pojedou podle standardního jízdního řádu - vždy paralelně s hlavním 
spojem. V prodejním systému budou označeny jako posila a číslo.  
 
student Agency zvažuje a snaží se zajistit kyvadlovou dopravu mezi autobusovými stanovišti 
v Praze: Černý Most - AN Florenc - Zličín (ŽLUTOU ALTERNATIVU ŽLUTÉ TRASE 
METRA B) pro své zákazníky.  
 
Informace o tom, zda bude tato kyvadlová přeprava zajištěna, zveřejní dopravce co nejdříve, 
stejně jako další aktuální informace pro cestující. 

13:18  

Primátor Svoboda: Jsme připraveni zajistit základní chod 
města 

Primátor hl. města Prahy Bohuslav Svoboda: "Jsme připraveni zajistit občanům hlavního 
města veškerou lékařskou pomoc, připravena je také policie, která bude na plných stavech i 
hasičská služba." 

13:15  

Premiér Nečas: Odstoupení od reforem nepřipadá v úvahu 

Premiér Petr Nečas: Plně respektuji právo vyjádřit svůj protest formou stávky a hájit tak svá 
sociální či ekonomická práva. Za nepřijatelné však považuji, pokud takovýto protest 
zablokuje chod státu a jeho ekonomiky a výrazně zasáhne do života všech občanů. Proto 
vláda nepodlehne nátlakovým akcím, které si berou občany České republiky jako živý štít či 
jako rukojmí. 



Vláda s odbory dlouhodobě komunikuje a jedná, komunikovat a jednat také bude a je 
připravena tak činit i nadále. Odstoupení od reforem však nepřipadá v úvahu. Jsme připraveni 
ale skutečně jednat o změnách parametrů a dílčích prvků těchto reforem a koneckonců tak 
činíme celou dobu, čili není to nic překvapivého a nic nového. 

13:10  

Kalousek: Za 40 let může být sedmdesátiletý řidič 
tramvaje běžný 

Ministr financí Miroslav Kalousek:  "Samozřejmě si neumím představit sedmdesátiletého 
řidiče tramvaje dnes, ale za 40 let to může být normální jev. Jak se zvyšuje průměrný věk 
dožití, měl by se zvyšovat i věk, kdy se odchází do důchodu." 

13:06  

Kalousek: Odbory rezignovaly na sociální dialog 

Ministr financí Miroslav Kalousek:  "Odbory veřejně rezignovaly na sociální dialog a dávají 
přednost nátlakovým akcím. Je to otázka vkusu a otázka toho, jak se domnívají, že mají 
prosazovat své záměry, aby vláda nedělala vůbec nic pro stabilizaci země. Od pondělního 
rána tak budou občané rukojmím. Toto není kultivovaný sociální dialog." 

12:56  

Autobusy ČSAD MHD Kladno v pondělí vyjedou 

Autobusy ČSAD MHD Kladno vyjedou v pondělí podle jízdního řádu, zdejší odboráři 
podpoří stávku morálně. Zda se dostanou až do cílové zastávky nedokázal ředitel společnosti 
Ludomír Landa odhadnout.  
 
Především na trase Kladno-Praha budou řidiči situaci zjišťovat až přímo v terénu a informovat 
dispečery. "V případě, že se někde doprava ucpe, další autobusy už vypravovat nebudeme. 
Pak se pokusíme objet co nejvíce zastávek, a cestující informovat," řekl. 

12:52  

Odboráři v Brně nebudou bránit provozu 

Odboráři dopravního podniku v Brně oznámili, že se připojí k pondělní stávce. Za dvacet 
minut by mělo vedení oznámit, jak dlouho budou stávkovat a kolik lidí se ke stávce připojí.  
 
"Jsme domluveni, že na rozdíl od jiných míst v Česku naši stávkující odboráři nebudou bránit 
provozu dopravy v Brně, to znamená, že nechají trasy průjezdné," uvedla mluvčí podniku 
Linda Škroncová. 
  
Jak bude doprava v pondělí fungovat, zjistí cestující na webových stránkách podniku, 



informační lince a také pomocí informátorů, kteří budou stát na nejdůležitějších dopravních 
uzlech ve městě. 

12:46  

Weinstein: Premiér lže 

"Jednání s vládou nejsou dialogem, ale mluvení s hluchým, protože vláda nás vždy vyslechne 
a nijak nereaguje, "uvedl Libor Weinstein, předseda základní organizace odborového svazu 
dopravy při DPMB. 

Na dotaz, že Petr Nečas situaci kolem jednání komentoval jinak, uvedl Weinstein, že premiér 
lže. 

12:45  

Škromach: Je dobře, že lidé dávají najevo své názory na 
vládu 

"Sociální demokracie podporuje požadavky, za které budou demonstrovat a stávkovat 
odboráři. Je to nakonec výsledek neschopnosti vlády najít způsob komunikace se sociálními 
partnery," řekl místopředseda ČSSD Škromach. 

Je podle něj dobře, že lidé nechodí jen jednou za čtyři roky k volbám, ale vyjadřují svůj názor 
na vládní kroky i jiným způsobem. 

12:43  

Krizový štáb: Děti ať raději nechodí do školy 

Podle české televize krizový štáb hl. města Prahy doporučil, aby děti raději nechodily v 
pondělí do školy. 

12:41  

Nečas: Protest je nepřijatelný 

Premiér Petr Nečas: "Je to nezodpovědné a nesprávné jednání odborů, když si berou za 
"rukojmí" obyčejné občany. Odbory celu dobu jen negovaly reformy a nejraději by nepřijali 
žádné." 

12:24  

Náhradní doprava výpadek na železnici způsobený 
stávkou nepokryje 



České dráhy nebudou schopny pokrýt náhradními spoji tak masivní výpadek dopravy, který se 
v souvislosti s pondělní stávkou odborářů očekává. ČTK to řekl vedoucí tiskového oddělení 
dopravce Radek Joklík. Lidem, kteří spoléhají výhradně na železniční spojení, tak hrozí, že se 
do práce nedostanou. 

Opatření, na která se dopravce zaměří, jsou spojena především s obnovením normálního 
režimu po skončení protestů. 
 
"Určitě se nepodaří to, že bychom nahradili všechny spoje náhradní autobusovou dopravou, 
protože tolik autobusů v republice není," řekl Joklík. 

12:14  

Budeme se muset obrnit trpělivostí 

Jednatel dopravce Anexia Rakovník Petr Kopřiva: "Odbory nemáme, naše autobusy 
pojedou podle jízdního řádu. Samozřejmě máme obavu z blokád, pokud se s nimi naši řidiči a 
cestující při cestách do Prahy potkají budou se muset obrnit trpělivostí." 

12:01  

V těchto chvílích jedná krizový štáb na pražském 
magistrátu 

Podle prvních informací z jednání bude v pondělí posílen počet policejních hlídek, které mají 
pomoci řídit dopravu. 

Magistrát také vyzve, aby lidé do centra Prahy raději vůbec nevyjížděli a zůstali doma. 

11:47  

Schůzka vedení DPP s odboráři bude dnes ve 14 hodin 

"Schůzka vedení DPP s odboráři o chystané stávce bude dnes ve 14 hodin. Až teprve poté 
bude jasný krizový scénář," řekla pro IHNED.cz  Aneta Řehková z tiskového oddělení DPP. 

11:43  

Vlaky se v pondělí rozjedou v 16 hodin 

Jaroslav Pejša, předseda Odborové sdružení železničářů: "Na železnici začne stávka v 
pondělí ve tři hodiny ráno a potrvá do 16 hodin. Nebudou jezdit ani soukromí dopravci, 
protože stávkují lidé z řízení provozu, takže nebude mít kdo postavit vlakovou cestu. Jedinou 
výjimkou bude, že v 15 hodin pustíme pár přeshraničních spojů." 

11:32  



Mluv čí ROPID: Soukromí dopravci nebudou stávkovat 

Filip Drápal, mluv čí ROPID: "V tuto chvíli můžeme s jistotou říci, že nebudou stávkovat 
soukromí dopravci. Lidé, kteří jejich autobusy dojíždějí do Prahy, se do města dostanou, 
pokud silnice nezablokují odboráři. Také jsme zahájili jednání o případném posílení spojů." 

11:22  

Odborník: Lidé by si měli vzít v pondělí volno 

Petr Moos, dopravní fakulta ČVUT: "Dá se očekávat, že odboráři zablokují páteřní 
komunikace, tedy magistrálu, Sokolovskou ulici, Patočkovu, Plzeňskou, Průmyslovou, Jižní 
spojku nebo novou část Pražského okruhu, což je nejvytíženější dálnice v zemi. Lidé, kteří 
dojíždějí do práce, by se raději měli na pondělí ze zaměstnání omluvit." 

11:20  

Tisková konference odborářů skončila 

Zjišťujeme další reakce a podrobnosti v souvislosti se stávkou. 

11:18  

Zavadil: Čekal jsem hovor od premiéra, nestalo se 

"Čekal jsem na telefon od pana premiéra, který  slíbil, že dnes zavolá, ale nestalo se," řekl šéf 
ČMKOS Jaroslav Zavadil. 

11:14  

Není vyloučeno další pokračování stávky 

Předseda Odborového svazu dopravy Pomajbík: "Den má 24 hodin. Konec stávky teprve 
určíme." 

11:11  

Praha zastaví celou dopravu, nepojede ani metro 

Předseda Odborového svazu pracovníků dopravy Jan Rejský: "Praha je rozhodnuta zastavit 
dopravu kompletně včetně metra a je připravena ještě řada dalších měst jako Plzeň, Brno, 
Olomouc, Opava, Ústí nad Labem a další města, která se nyní rozhodují o rozsahu stávek." 

11:11  

Stávka začne v pondělí 3:00, konec je nejasný 



11:08  

Pomajbík: Železnice budou stát v celé ČR 

Předseda odborového svazu dopravy Pomajbík oznámil, že železnice budou stát v celé ČR. 

11:07  

Do stávky se zapojí i horníci 

"Přidá se i Odborový svaz horníků," oznámil předseda Asociace samostatných odborů (ASO) 
Bohumír Dufek. 

11:06  

Zavadil: Na reformách vydělají jen ti bohatí 

Jaroslav Zavadil, předseda ČMKOS: "Reformy, které jsou připravované odnese opět velká 
skupina zaměstnanců a vydělají na nich jen ti bohatší, finanční skupiny a zaměstnavatelé." 

11:05  

Stávka bude v pondělí 13. června 

Hlas právě oznámil, že stávka odborářů se uskuteční v pondělí 13. června. 

"Omlouváme se všem, kterých se tento prostest dotkne, ale stávkujeme i za vás," dodal Hlas. 

11:02  

Hlas: Odchod do důchodu v 70 letech je hazardem a 
výsměchem 

"Stávku jako krajního prostředku využíval\ odbory minimálně, pouze ve vypjatých situacích. 
Taková situace však nastala nyní. Může za ní nynější vláda ODS, TOP 09 a VV a její 
reformy," říká Hlas. 

"Odchod do důchodu v 70 letech je hazardem se zdravím lidí a výsměchem zaměstnancům s 
náročným povoláním," pokračuje. 

11:01  

Za Koalici dopravních odborových svazů hovoří prezident 
Federace strojvůdců ČR Jindřich Hlas 

10:50  



Zasedne krizový štáb policie 

Ve 13:00 hodin se sejde štáb pražské policie, aby připravil krizový plán v souvislosti se 
stávkou odborářů. 

 


